
Sihtasutuse Eesti Puuetega Inimeste Fond nõukogu 
19.09.2023 koosoleku protokoll nr. 2023/07 

 
Osalesid nõukogu liikmed: Toomas Sepp,  Siiri Tõniste, Meelis Joost, Kadri Mets. Puudusid 
(muude töökohustuste tõttu)  Anniki Lai ja Kerstin Jaani. 
Kutsutuna osales juhataja Eero Kiipli. 
 
Koosoleku juhataja: nõukogu esimees T. Sepp. 
Protokollija: E.Kiipli. 
Koosolek toimus asukohaga Toompuiestee 10, Tallinn, algusega kell 15.00 ja lõppes 16.30.  

Otsustati kinnitada päevakord (ühehäälselt): 

1. Kohtumisest sotsiaalkaitse ministriga 23.08.2023 ning EPIFondi tegutsemisest kuni aastani 
2025. 
2. Digipädevuste stipendiumikonkursi tulemused ning stipendiaatide otsustamine. 
3. 2024 toetuste üldised proportsioonid. 
4. Organisatsioonide veebide hindamiskomisjoni moodustamisest. 
5. Ülevaade ja kokkuvõte digipädevuste koolitustest. 
6. EPIKoja ja EPIFondi Erasmuse projektist "Digital for all" ning sellega seonduvast. 
7. Muud küsimused 

• Ühtekuuluvus kontsert 2023 „Mis on Inimene?“ 

• Õppevisiidist Fääri saartele. 

• Laekunud palve finantseerida venekeele õpinguid.  

• Järgmine koosoleku aeg. 

 
 

1. Kohtumisest sotsiaalkaitseministriga 23.08.2023 ning EPIFondi tegutsemisest kuni 
aastani 2025.   
Juhataja edastab kohtumisel K.Metsa poolt koostatud memo (Lisa 1), toimus arutelu.  
Sotsiaalkaitseministriga kohtumise keskseks teemaks kujunes tõdemus, et 
Sotsiaalministeeriumi juhtkonnas on põhimõtteline otsus vastu võetud, tööplaanis on tegevus 
eelmisel aastal fikseeritud ja ka vastav info Rahandusministeeriumile edastatud, et alates 
2026.a EPIFondi tegevus lõpetatakse  
K.Mets tõi välja, et kohtumisel ministeeriumis selgitati otsuse tagamaid. 
Nõukogu esimees T.Sepp avaldas sügavat nördimust protsessi üle, kuidas EPIFondi 
kaotamise otsus on tehtud ning seda kommunikeeritud. Rõhutades, et kahetsusväärselt ei ole 
seda otsust nõukogu liikmetega arutatud, otsus ei baseeru analüüsil ning puudub 
argumentatsioon, mis toetaks oluliste järelmitega strateegilist otsust. Samuti oli 
kahetsusväärne viis kuidas juba tehtud otsusest teavitati. Nõukogule ei ole saadetud ühtegi 
ametliku dokumenti kust vastavasisulist otsust võiks välja lugeda. K.Mets rõhutsas, et selle 
temaatiline kirjavahetus on toimunud. 
M.Joost osundas, et kohtumisel korduvalt kõlanud väide, et riik ei saa võtta riigieelarvelise 
eraldise kasutamise lepinguga pikemaajalisi kohustusi, kui üks aasta ning SA EPIFond ei saa 
olla strateegiliseks partneriks ei vasta tõele, kuna SA EPIFond oli aastatel 2019-2022 (suund 2 
osas ka aastal 2023) Sotsiaalministeeriumi strateegiliseks partneriks. K.Mets selgitas, et 
põhjendus ühe-aastase lepingu tegemiseks on (nagu ministriga kohtumisel selgitati) selles, et 
ministri käskkirjaga eraldatakse toetus vastava aasta riigieelarvest ning kantsleril puudub 
lepingut koostades volitus teha seda pikemaks perioodiks. Me ei saa anda SOMi sihtasutusele 
avatud taotlusvooru raames toetust, sest kui toetuse saaja on ette teada (nagu praegu on), ei 
ole tegemist avatud taotlusvooru olukorraga. Ministri otsustuskorras anname aga toetust vaid 
üheks aastaks. Kui me ei ole enam olukorras, kus meil on toetuse saaja teada (näiteks 
EPIFondi likvideerimisel), siis võime teha uuesti strateegilise partnerluse taotlusvooru ja 
pikaajalised lepingud. 



K.Mets tõi välja, et on oluline, et nüüdseks on otsus selgesõnaliselt kommunikeeritud ning 
vastavalt sellele koostab Sotsiaalministeerium teekaardi (tegevuskava) projekti SA Eesti 
Puuetega Inimeste Fondi tegevuse lõpetamiseks 2025.aasta lõpuks K.Mets lisas et tema teeb 
esmase teekaardi sellest, mis on need vajalikud tegevused, mis tuleb EPIFondi tegevuse 
lõpetamiseks ja strateegilisele partnerlusele üleminekuks teha. Siin on edaspidi suur ootus  
sisulisele panusele ka EPIFondi nõukogu poolt. 
  
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 
 
1.1. Võtta teadmiseks asutajaõiguste teostaja otsus lõpetada SA Eesti Puuetega 

Inimeste Fond 2025. aasta lõpuks ja minna üle strateegilise partnerluse mudelile. 

1.2. Võtta teadmiseks, et sotsiaalministeerium koostab ning esitab nõukogule 

teekaardi sihtasutuse tegevuse lõpetamiseks, mis on aluseks nõukogu sisestele 

järgmistele aruteludele. 

 

2. Digipädevuste stipendiumikonkursi tulemused ning stipendiaatide otsustamine.   
Juhataja andis ülevaate toimunud digipädevuste stipendiumi konkursist. Konkursi maht kokku 
oli 4456,86 eurot, ühe stipendiumi maksimaalne suurus 500 eurot. 
Konkursile laekus 4 taotlust. Nõukogu tutvus taotlustega. Stipendiumi taotluste sisu vastas 
konkursi tingimustele.  
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

2.1. Vastavalt digipädevuste stipendiumi konkursi tingimustele maksta välja 

stipendiumid suuruses 500 eurot järgnevatele isikutele: S.Pulk, S.Drenkhan, 

I.Põldemaa, T.Jasinski. 

2.2. Teha ettepanek stipendiumi saajatele tutvustada oma digipädevuste alast 

nõustamistegevust Puuetega Inimeste Koja juhatuses või mõnes muus sobivas 

formaadis  järgneva 6 kuu jooksul. 

2.3. Kuulutada välja stipendiumi konkursi teine voor järelejäänud summa (2456,86 

eurot) ulatuses taotluste esitamise tähtajaga 01.11.2023.  

2.4. Teha juhatajale ülesandeks teha vastav korrektuur 25.05.2023 kinnitatud  

stipendiumi statuudis ning teha info kättesaadavaks kodulehel www.epifond.ee. 

 

3. EPIKoja võrgustiku 2024 toetuste üldised proportsioonid. 
Juhataja palus nõukogul üle vaadata 2022 aastal kinnitatud toetuse jaotuste üldised 
proportsioonid 2024 aastaks. Toimus arutelu, mille käigus kujunes ühine arvamus, et kuna 
senine mudel töötab ja selle osas ei ole laekunud muudatusettepanekuid, samuti arvestades 
fondi tegevuse lõpetamist 2025. aasta lõpuks, pole vajadust olemasolevat mudelit 2024. aasta 
rahastamisel muuta. (Lisa 2 toetuste üldised proportsioonid). K.Mets täpsustas, etet 2024. a 
osas peab olema enne kinnitatud ministri liigendus asutuste eelarve jaotuse kohta ning peale 
seda tehakse ministrite poolt kinnitatud toetuste käskkiri, selles peaks olema EPIFondi 
vahendite eraldus sees. Käskkiri kinnitatakse jaanuari alguses. Peale seda saame lepingu 
2024. aasta vahendite osas sõlmida. 
 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

3.1. Jätta toetuste üldised proportsioonid aastaks 2024 muutmata. 

3.2. Teha juhatajale ülesandeks koostada toetuste jaotamise tingimused 2024. aastaks 

järgmiseks nõukogu koosolekuks. 

 

 
4. Organisatsioonide veebide hindamiskomisjoni moodustamisest. 



Seoses organisatsioonide rahastusmudelis oleva veebilehtede hindamise komponendiga tegi 
juhataja ettepaneku moodustada veebilehtede hindamise komisjon koosseisus. S. Pulk, 
E.Kiipli, T.Asuja ja K. Mets. 
K.Mets palus ennast komisjoni tööst taandada. Põhjendades seejuures, et ta leiab, et 
veebilehtede hindamist ei pea nii suur meeskond tegema. Vähemalt eeltöö võiks üks inimene 
ära teha, seejärel tekkinud küsimused saab juba suuremas ringis vajadusel arutada. 
 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 
 
4.1. Moodustada veebilehtede hindamise komisjon koosseisus E.Kiipli, T.Asuja ja 

S.Pulk. 
4.2. Maksta komisjoni liikmetele T.Asuja ja S.Pulk ühekordset tasu komisjoni töös 

osalemise eest 300 eurot bruto. 
 

5. Ülevaade ja kokkuvõte digipädevuste koolitustest. 
Juhataja andis ülevaate toimunud digipädevuste koolitustsüklist. Koolitustsükkel toimus kahes 
osas, üle interneti toimusid koolitused 5 päeval ning 3 päeval toimusid kontaktkoolitused 
Tammistu perekeskuses. Osalejaid oli 25 inimest. Digipädevuste koolitused viis läbi AS Baltic 
Computer Systems. Käsitleti järgmisi teemasid: Pilvepõhised koostöömeetodid ning 
töövahendid, Teams,  PowerPoint, küberturvalisus, Eesti.ee ja riiklikud teenused, Excel, Word, 
Outlook. 
Osalejate tagasiside oli üle ootuste positiivne, eriti kiideti lektorit M.Vaidet.  
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 
5.1. Võtta info teadmiseks 
5.2. Juhatajal teha osalejate tagasiside alusel kokkuvõte koolitusest ja koostöös 

koolituse läbiviijatega esitada ettepanekud selle sisu ja vormi muutmiseks  
5.3. Teha juhatajale ülesandeks koostöös EPIKojaga leida võimalusi sarnase 

koolitustsükli kordamiseks ka järgneval aastal. 
 
 

6. EPIKoja ja EPIFondi Erasmuse+ projektist "Digital for all"  
M. Joost andis teavitas nõukogu, et EPIKoja poolt esitatud projekti „Digital for all“ otsustati 
Euroopa struktuurivahenditest Erasmus+ raames rahastada 400 000 euroga. Projekt käivitub 
novembris 2023 ning kestab 26 kuud – 2025. aasta lõpuni. Rahvusvaheline projekt koondab 
endas koostööpartnereid Maltalt, Leedust, Tsehhist, Belgiast ning Eestist. Eesti-poolne projekti 
partner on SA Eesti Puuetega Inimeste Fond. Toimus arutelu. Juhataja lisas, et seoses 
osalemisega projektis tõuseb päevkorda projekti töötasude temaatika. Seoses juhataja 
osalemisega projektis on vajalik vormistada töölepingu lisa. Nõukogu esimees palus 
täpsustada töötasudega seonduvad kulud. Juhataja selgitas, et töötasud ei jaotu kogu projekti 
perioodi peale võrdselt, kuna projekti tegevuste intensiivsus varieerub. Vastavad personali- 
kulud on arvestatud projekti kulude hulka. Peab arvestama mõningaste viiteaegadega seoses 
rahastuse laekumistega. Nõukogu esimees juhtis tähelepanu, et projekti lõppemise aeg langeb 
kokku sihtasutuse likvideerimise ajaga ja palus tähelepanu pöörata sihtasutuse 
likvideerimisega seotud detailidele ning sellega seonduvatele piirangutele. Samuti oleks vaja 
sõlmitavasse lepingusse lisada säte selle kohta, et EPIF-i reorganiseerimise või lõpetamise 
puhul lähevad tema ülesanded üle EPIKojale. 
 
Nõukogu otsustas ühehäälselt: 
6.1. Võtta informatsioon teadmiseks. 
6.2. Juhatajal anda järgmisel nõukogu koosolekul ülevaade projekti töötasudega 

seonduvatest kuludest ning töölepingutega seonduvast. 
6.3. Konsulteerida Eesti poolse projekti rahastusüksusega SA Harno seoses SA 

EPIFondi likvideerimisega 2025.aasta lõpuks ning arvestada projekti elluviimisel 
sihtasutuse lõpetamisega tulenevate piirangutega. 



 
7. Muud küsimused: 

7.1. Ühtekuuluvus kontsert 2023 „Mis on Inimene?“ 

7.1.1. Nõukogu esimees teavitas, et tema poole on pöördunud 03.12.2023 toimuva 

ühtekuuluvus kontserdi „Mis on inimene?“ korraldajad ning palus fondil otsida 

võimalusi toimumise rahastamiseks. Kontsert korraldatakse koostöös EPIKojaga ning 

see on märgilise tähendusega puuetega inimeste päeva tähistamisel. K.Mets lisas, 

et kui järgmine kord peaksime arutama võimalust kontserdi rahastamise osas - palub 

ta teada anda, kas ja millised on fondil kokkulepitud ja kirjalikud juhised selliste 

taotluste rahuldamise kohta.  

7.2. Õppevisiidist Fääri saartele 

7.2.1. Võeti teadmiseks visiidi ettevalmistamise käik. K.Mets teavitas enda mitte 

osalemisest õppevisiidil. 

7.3. EPIFondi poole laekunud pöördumine venekeele õpingute rahastamiseks. 

Nõukogu arutas pöördumist. 

Nõukogu otsustas ühehäälselt: 

7.3.1. Pöördumist mitte rahuldada. Venekeele õpingute toetamine ei ole fondi 

tegevusfookuses. 

 

7.4. Järgmine korraline nõukogu koosolek toimub 07.11 algusega kell 15.00. 

 

 

 
Koosoleku juhataja                 Protokollija  
 
Toomas Sepp       Eero Kiipli 
 


